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Nr 214.

Kungl. Maj-.ts proposition till riksdagen angående anslag till skogs- 
vårdsstyrelsernas förbund; given Stockholms slott den 4 mars 
1927.

Kungl. Maj:t vill härmed, under åberopande av bilagda utdrag av stats
rådsprotokollet över jordbruksärenden för denna dag, föreslå riksdagen att 
bifalla det förslag, om vars avlåtande till riksdagen föredragande departe
mentschefen hemställt.

Under Hans Maj:ts
Min allernådigste Konungs och Herres frånvaro:

GUSTAF ADOLR

Paul Hellström.

Utdrag av protokollet över jordbruksärenden, hållet inför Hans Kungl. 
Höghet Kronprinsen-Regenten i statsrådet å Stockholms slott den 
4 mars 1927.

N ärvarande:
Statsministern Ekman, ministern för utrikes ärendena Löfgren, statsråden 

Thyrén, Ribbing, Meurling, Gärde, Pettersson, Hellström, Rosen, 
Hamrin, Almkvist, Lyberg.

Departementschefen, statsrådet Hellström anför:
Såsom bidrag till bestridande av kostnaderna för skogsvårdsstyrelsemas 

förbund har för budgetåret 1926—1927 anvisats ett extra reservationsanslag 
av 10,000 kronor, avsett till bidrag under kalenderåret 1926.

I skrivelse den 25 september 1926 har centralrådet för nämnda förbund 
hemställt, att Kungl. Maj:t måtte föreslå riksdagen att för'budgetåret 
1927-—1928 såsom bidrag till bestridande av kostnaderna för förbundet under 
år 1927 anvisa likaledes 10,000 kronor.

I årets statsverksproposition, nionde huvudtiteln punkt 123, har i avbidan 
på blivande proposition i ämnet såsom bidrag till förbundet under kalender
året 1927 beräknats för nämnda budgetår 10,000 kronor.

Jag anhåller nu att få anmäla denna anslagsfråga för Kungl. Maj: t.
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I berörda skrivelse har centralrådet anfört:
Förbundets verksamhet hade, allt sedan dess stiftande den 1 april 1925, 

varit ganska omfattande. Förbundets centralråd och dess arbetsutskott hade 
verkställt utredningar och avgivit utlåtanden i åtskilliga frågor, berörande 
skogsvårdsstyrelserna och deras arbete. Arbetet syntes ock vara statt i till
växt. Bland de frågor, som för närvarande läge under behandling, kunde 
nämnas ordnandet av skogsvårdsstyrelsernas bokföring och statistik, en fråga, 
vars lösning visat sig kräva mycket arbete och kostnader.

Kungl. Maj:ts proposition Nr 214.

Centralrådet har i skrivelsen framlagt följande förslag till utgifts- och
inkomststat för år 1927:

Utgifter:
Löner .............................................................. .... kr. 3,500 —
Hyra för lokal ............................................... ... » 800 —
Kostnaderna för centralrådet........................ .... » 4,000 —

» » arbetsutskottet..................... .... » 3,000 —
» » utredningar m. m.............. » 8,000 —

Avsättning till kostnader för ordinarie för-
bundsstämma år 1928................................ .... » 2,000 —

Diverse expenser ............................................ » 1,700 — kr. 23,000: —

Inkomster:
Ingående balans............................................... .... kr. 9,000 —

Bidrag från skogsvårdsstyrelserna ............. .... » 4,000 —
Beräknad brist............................................... » 10,000 - kr. 23,000: —

I anslutning till detta statförslag har centralrådet vidare anfört:
Posten ingående balans kunde själas jämförelsevis stor men hade ansetts 

böra beräknas till angivna belopp av den anledning, att såväl statsbidraget 
som bidraget från skogsvårdsstyrelserna för år 1926, tillhopa 14,000 kronor, 
inflöte under senare halvåret och skulle räcka till hösten 1927. När stats
bidraget för år 1926 i juli månad utbetalts till förbundet, hade en kontant 
behållning funnits av endast omkring 1,300 kronor, och likväl hade förbundet 
samtidigt skulder på åtskilliga hundra kronor.

År 1928 skulle hållas ordinarie förbundsstämma. För att något fördela 
de därmed förenade kostnaderna hade det ansetts lämpligt att redan under 
år 1927 avsätta 2,000 kronor för ändamålet.

I det betänkande, som särskilda inom jordbruksdepartementet tillkallade 
sakkunniga den 26 november 1926 avgivit rörande anordnande av en statlig 
bidragsverksamhet för torrläggning av mark i ändamål av skogsbörd, före- 
slogo dessa, att handhavandet av berörda bidragsverksamhet skulle i viss 
utsträckning anförtros åt centralrådet, i det åt detta skulle uppdragas att 
bevilja statsbidrag för berörda ändamål och i samband härmed verk
ställa granskning av inkomna ansökningar om statsbidrag. Med hänsyn 
till det ökade arbete, som härigenom skulle komma att åvila centralrådet, 
föreslogo de sakkunniga, att centralrådets kansli skulle på visst i be
tänkandet närmare angivet sätt förstärkas samt att kostnaderna härför 
skulle bestridas av statsmedel. De sakkunniga hemställde i anslutning härtill,
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att såsom bidrag för bestridande av kostnaderna under år 1927 för skogs- 
vårdsstyrelsernas förbund måtte för budgetåret 1927—1928 anvisas ett till 
16,000 kronor förhöjt statsanslag.

I propositionen nr 156 till årets riksdag har för understödjande av torr
läggning av mark i ändamål av skogsbörd äskats ett anslag av 200,000 
kronor. I motiveringen till denna proposition har jag förklarat mig ej kunna 
biträda de sakkunnigas förslag, att beviljandet av statsbidrag för här avsett 
ändamål skulle ankomma å centralrådet, utan föreslagit, att denna uppgift 
i stället skulle anförtros åt skogsvårdsstyrelserna, som jämväl borde hava att 
granska gjorda ansökningar om statsbidrag. Då med hänsyn härtill någon 
utökning av centralrådets kansli ej syntes vara påkallad, borde enligt min 
mening det av de sakkunniga härutinnan framlagda förslaget ej föranleda 
någon åtgärd. Den av mig sålunda hävdade uppfattningen rörande bidrags- 
verksamhetens handhavande gillades av Kungl. Maj:t.

I anslutning till den ståndpunkt, som i nyssangivna proposition sålunda Departementa- 
intagits med avseende å ifrågavarande bidragsverksamhets organisation, torde chefen.
med hänsyn till denna verksamhet någon höjning i det till skogsvårdssty- 
relsernas förbund nu utgående statsanslaget ej vara påkallad. På grund härav 
och då ej heller eljest anledning synes föreligga att vidtaga någon ändring 
i det nuvarande anslagets belopp, hemställer jag, att Kungl. Maj:t måtte 
föreslå riksdagen

att såsom bidrag till bestridande av kostnaderna under kalenderåret 1927 
för skogsvårdsstyrelsernas förbund anvisa för budgetåret 1927—1928 ett 
extra reservationsanslag av........................................................ kronor 10,000.

Till denna av statsrådets övriga ledamöter biträdda 
hemställan lämnar Hans Kungl. Höghet Kronprinsen- 
Regenten bifall samt förordnar, att proposition i ämnet 
av den lydelse, bilaga till detta protokoll utvisar, skall 
avlåtas till riksdagen.

Kungl. Maj:ts proposition Nr 214

Ur protokollet: 
Hugo Nordlander.


